
Zápisnica 

 

zo zasadnutia Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

zo dňa 8.4.2025 

 

Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Ing. Svetlana Kolláriková Zaujcová, PhDr. Katarína 

Kompasová, PhDr. Ingrid Meňky, Pavol Obertáš, RNDr. Marta Rácová, Ing. Marek 

Rumanovský, ThDr. Tibor Ujlacký, PhD. 

Ospravedlnení: Denisa Branikovičová, Mgr. Dušan Káčer, Mgr. Miloslav Špoták, doc. PhDr. 

Katarína Welnitzová, PhD.  

Neospravedlnení:  

Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Ing. arch. Alexandra Fáziková – 

referentka pre mestskú architektúru a verejný priestor 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie 

2. Ideový zámer – digitálne informačné centrum v Mestskom dome  

3. Informatívna správa o zahraničnej spolupráci mesta Nitry 

4. Informácia o príprave podujatia Nitra, milá Nitra 2025 

5. Diskusia, rôzne 

6. Záver 

 

 

K bodu č.1: 

Otvorenie 

p. Král otvoril zasadnutie komisie. Privítal prítomných a skonštatoval, že komisia je 

uznášaniaschopná. Ospravedlnili sa Denisa Branikovičová, Mgr. Dušan Káčer, Mgr. Miloslav 

Špoták a doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD..  

 

 

K bodu č.2: 

Ideový zámer – digitálne informačné centrum v Mestskom dome 

p. Fáziková predstavila projekt rekonštrukcie Mestského domu. Tento projekt je zatiaľ 

„nástrel“, bude sa posúvať do architektonickej súťaže. Prvé nadzemné podlažie by malo byť 

predmetom participatívneho konania. Druhé nadzemné podlažie si ÚHA vie predstaviť ako 

reprezentatívne priestory mesta Nitry, môžu tam byť kancelárie napríklad odboru kultúry či 

propagácie. Je potrebné vybudovať nové schodisko a výťah. Sobášna miestnosť by bola pre 

potreby rokovaní. Bývalá kaviareň Múzeum by sa mohla nadstavať. Nie je to samozrejme 

finálna verzia. ÚHA bol aj na obhliadke objektu s KPÚ. KPÚ zakázal prestrešenie nádvoria 

a akýkoľvek zásah do strechy zo strany námestia a pešej zóny. Plánujú sprístupniť podkrovie 

aj pre verejnosť. 

p. Obertáš sa spýtal, že keď urobíme v Mestskom dome kaviareň, či vďaka tomu ožije 

námestie. 

p. Fáziková odpovedala, že objekt by mohol fungovať ako Malý Berlín v Trnave. Sú tam aj 

stále prevádzky, ktoré dotvárajú život v okolí. 

p. Král doplnil, že na pešej zóne v Nitre je veľa priestorov na prenájom, ale majitelia týchto 

priestorov v nich nechcú žiadne gastro prevádzky. 

p. Kompasová dodala, že v blízkosti Mestského domu sa nachádza Kupecká ulica, na ktorej 

sú presne prevádzky takéhoto typu, ktoré oživujú daný priestor.  

p. Král si myslí, že mesto má mať ambiciózne plány. 



Na zasadnutie komisie sa dostavil p. Ujlacký. 

p. Rácová je sklamaná z metodiky, s akou mesto postupuje. Ako príklad uviedla priestranstvo 

za CVČ Domino. Nesúhlasí s participatívnym konaním, myslí si, že by o tomto objekte mali 

rozhodnúť odborníci, pretože je to vysokoodborná problematika. Nemyslí si, že by mala 

v Mestskom dome sídliť akákoľvek gastro prevádzka. Myslí si, že Stará radnica/Mestský dom 

má byť pre potreby samosprávy. 

p. Kolláriková Zaujcová sa spýtala, či ÚHA ráta s projektom digitalizácie bývalej kaviarne. 

p. Fáziková odpovedala, že si to vedia dočasne predstaviť. 

p. Král sa poďakoval p. Fázikovej za účasť na komisii. 

p. Rácová súhlasí s poskytnutím priestorov bývalej kaviarne Múzeum pre TIC a NOCR. 

p. Obertáš podotkol, že vízie sú jedna vec, ale je potrebné sa trochu držať pri zemi. O Mestský 

dom sa určite treba postarať, a ak nebudú peniaze, je potrebné rekonštrukciu riešiť etapovito. 

 

Uznesenie č. 16/2025 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 8.4.2025 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Ideový zámer – digitálne informačné centrum v Mestskom dome 

a 

 

o d p o r ú č a 

 

pokračovať v tomto projekte. 

 

(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 1) 

 

 

K bodu č.3: 

Informatívna správa o zahraničnej spolupráci mesta Nitry 

p. Rácová sa spýtala, či sú v materiáli aj informácie, kto z mesta sa ktorého podujatia osobne 

zúčastnil. 

p. Král odpovedal, že materiál obsahuje tieto informácie. 

 

Uznesenie č. 17/2025 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 8.4.2025 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Informatívnu správu o zahraničnej spolupráci mesta Nitry 

a 

 

b e r i e       n a       v e d o m i e 

 

Informatívnu správu o zahraničnej spolupráci mesta Nitry. 

 

 

(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0) 



 

 

K bodu č.4: 

Informácia o príprave podujatia Nitra, milá Nitra 2025 

p. Bojdová informovala, že tohtoročné slávnosti sa uskutočnia v termíne 4.-6.7.2025. V prvý 

deň 4.7. bude headlinerom skupina Polemic, na 5.7. pripadá Cyrilometodská národná púť 

a večerné vystúpenie Slovenskej filharmónie v spolupráci so zoskupením Hradišťan a 6.7. 

bude patriť vystúpeniam folklórnych súborov z Akademickej Nitry. Súčasťou podujatia bude 

aj medzinárodná konferencia, historický festival Pribinova Nitrawa v podhradí Nitrianskeho 

hradu a výstava Slovanské bohyne v spolupráci s Divadlom Andreja Bagara a floristom p. 

Bartolenom. 

 

Uznesenie č. 18/2025 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 8.4.2025 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Informáciu o príprave podujatia Nitra, milá Nitra 2025 

a 

 

b e r i e       n a       v e d o m i e 

 

Informáciu o príprave podujatia Nitra, milá Nitra 2025. 

 

 

(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.5: 

Diskusia, rôzne 

p. Rácová žiada písomnú odpoveď pána prednostu k uzneseniu o Kronike mesta Nitry na 

najbližšie zasadnutie komisie. 

 

 

K bodu č.6: 

Záver 

Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 

Nasledujúce zasadnutie sa predbežne uskutoční dňa 13.5.2025 v miestnosti č.209 so začiatkom 

o 15:30hod. 

 

 

Zapísal:  

 

Pavol Ferčák  

     zapisovateľ komisie 

            Ing. Erik Král 

         predseda komisie 


